
 1 

 

Protokół Nr ORN.0012.3.5.2015 
posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 21 kwietnia 2015 r. 
 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek, 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku – Wiesława Szymczyk, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia.  

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Polityka prorodzinna gminy. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.4.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.4.2015 z posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 25 marca 2015 r.  

 

Do punktu 2 – Polityka prorodzinna gminy. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku – Wiesława Szymczyk 

przedstawiła informację o realizacji przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku 

zadań z zakresu polityki prorodzinnej w 2014 roku i pierwszym kwartale 2015 r.  

– w załączeniu do protokołu. Dodała, że ostatnie raporty Najwyższej Izby Kontroli wskazują, 

że uczestnicy Warsztatów Terapii Zajęciowej nie mogą przebywać w nich dożywotnio, 

dlatego należałoby pomyśleć nad utworzeniem Zakładu Aktywności Zawodowej.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy Centrum prowadzi lub planuje wprowadzić programy sczepień dla dzieci? 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku – Wiesława Szymczyk 

odpowiedziała, że nie. We wcześniejszych latach zgłaszali się tylko darczyńcy odnośnie 

szczepionki przeciw grypie. Jeśli chodzi o Dom Dziecka tych czynności pilnuje pielęgniarka, 

rodziny zastępcze też są kontrolowane w tym zakresie. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie informacji, że w 6 placówkach opiekuńczo-wychowawczych funkcjonujących  

na terenie powiatu umieszczonych jest 4 dzieci pochodzących z terenu miasta i gminy Olecko 

zapytał, kto płaci za pobyt pozostałych dzieci. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku – Wiesława Szymczyk 

odpowiedziała, że powiaty, z których te dzieci pochodzą, podpisywane są porozumienia.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy jest jakaś granica wieku, do której uczestnicy Warsztatów Terapii Zajęciowej 

mogą w nich przebywać. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku – Wiesława Szymczyk 

odpowiedziała, że założeniem funkcjonowania Warsztatu Terapii Zajęciowej jest nabycie 

umiejętności zawodowych. Te osoby, które kwalifikują się, przechodzą do Zakładów 

Aktywności Zawodowej, a pozostałe wracają do domu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

proponuje wystąpić do Burmistrza z prośbą o podjęcie działań w kierunku utworzenia 

Zakładu Aktywności Zawodowej. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

uważa, że należy przeprowadzić szeroką dyskusję i analizę na ten temat, ponieważ takie 

przedsięwzięcie będzie wymagało dużych nakładów finansowych. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

dodała, że w Olecku funkcjonuje Klub Seniora. Gmina zgłosiła akces przystąpienia  

do programu, będzie można pozyskać środki ministerialne przeznaczone na zaadoptowanie 

pomieszczeń na potrzeby Domu Dziennego Pobytu dla osób starszych w miejscu obecnie 

funkcjonującego Klubu Seniora. Na chwilę obecną nic więcej nie może powiedzieć, ponieważ 

dopiero zbierane są akcesy, trwają przygotowania. Wyjaśniła, że Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Olecku jest jednym z wycinków polityki prorodzinnej. Działania są skierowane 

przede wszystkim do osób o bardzo niskich dochodach, które są generalnie zagrożone 

wykluczeniem społecznym. To znaczy, że poza tym, że są niskie dochody występuje jeszcze 

wiele dysfunkcji, które dotykają te rodziny, poczynając od problemu alkoholowego, 

niepełnosprawności, niezaradności, różnych rodzajów chorób. Niski dochód nie predyscynuje 

tego, żeby korzystać ze świadczeń pomocy społecznej. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

jako kluczowe zadanie realizuje ustawę o pomocy społecznej oraz szereg innych ustaw z nią 

powiązanych, m.in. ustawę o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, ustawę o wspieraniu 

rodziny i pieczy zastępczej, ustawę o świadczeniach rodzinnych, funduszu alimentacyjnym. 

Poza tym dużą działką, która w części jest scedowana na Ośrodek to kwestia funkcjonowania 

zespołu interdyscyplinarnego i grup roboczych, które zajmują się przemocą w rodzinie,  

a pracują w oparciu o rozporządzenie Rady Ministrów, w którym określona jest procedura 
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niebieskiej karty. Jest to mnóstwo zadań, które są powiązane i dotyczą osób, które mają 

problemy różnego rodzaju. Nie jest tak, że przyznaje się tylko świadczenia zagwarantowane 

ustawą. Poza świadczeniami jest jeszcze praca socjalna. Jest to forma pomocy niefinansowa, 

natomiast jest skierowana do osób i rodzin, które niekoniecznie muszą być w obiegu pomocy 

społecznej, tylko szereg działań skierowanych do rodzin, które znajdują się w trudnej sytuacji 

z różnych przyczyn, nie tylko finansowych. Zadaniem tej pracy jest pomoc w wyjściu z tej 

trudnej sytuacji. Jest to między innymi pomoc w napisaniu wniosku, pomoc w załatwieniu 

Domu Pomocy Społecznej, załatwieniu orzeczenia o stopniu niepełnosprawności.  

Na przykład tam, gdzie jest przemoc w rodzinie, skierowanie na terapię czy skierowanie  

do innych instytucji, które mogą udzielać pomocy. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej jest 

nastawiony na rozwiązywanie problemów, angażując w to przedstawicieli instytucji, które  

są zobowiązane również do pracy z tymi ludźmi czyli z sądem, kuratorami, pedagogami, 

policją. Nie zawsze to się udaje. Pan Burmistrz przedkładał Radzie Miejskiej sprawozdanie  

z realizacji zadań dotyczących wspierania rodziny, w którym szczegółowo opisano jakie 

działania są podejmowane. Konkluzja sprawozdania jest taka, że do pieczy zastępczej nigdy 

nie trafiają dzieci z przyczyn bytowych, natomiast bywa tak, że są to dzieci z rodzin, gdzie 

oboje rodziców nadużywają alkoholu, a szereg podejmowanych prób leczenia nie daje 

rezultatów. Wówczas sąd kieruje dziecko do pieczy zastępczej. Następnie jest kwestia 

ograniczenia władzy rodzicielskiej, bądź jej pozbawienia. Jeżeli działania asystenta rodziny 

czy pracownika socjalnego nie przynoszą efektu, wówczas jest kierowany wniosek do sądu  

o wgląd w sytuację rodziny. Wtedy rodzina dodatkowo dostaje kuratora, który nie zawsze jest 

w stanie tą rodzinę zabezpieczyć, że dziecko niestety musi trafić do pieczy zastępczej.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, ile jest niebieskich kart. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że w tym roku wpłynęły 24 niebieskie karty. W ubiegłym roku na koniec 

grudnia 2014 r. było ich 76. W tym roku zakończono 90 procedur. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, co dzieje się z kartą, jeżeli ustanie przemoc w rodzinie. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że o zakończeniu procedury niebieskiej karty decyduje się kolegialnie  

na posiedzeniu grupy roboczej, kiedy bada się dokumenty. Najczęściej jest tak, że z rodziną, 

która jest objęta procedurą pracuje dzielnicowy, pracownik socjalny, ewentualnie kurator. 

Kiedy kolegialnie stwierdzi się, że już nic złego się nie dzieje, że sytuacja została opanowana 

np. osoba podjęła leczenie procedura się kończy. Jeżeli kolegium decyduje się na zakończenie 

sporządzany jest protokół. Wszystkie strony postępowania, czyli sprawca, ofiara, Komenda 

Policji są informowane, że procedura została zakończona. Są to trudne spotkania, grupy 

robocze odbywają się w każdy piątek. Wzywani są sprawcy, ofiary przemocy, na każdą osobę 

jest przeznaczony czas 30 minut. Nigdy sprawca nie jest wzywany razem z ofiarą, nie ma 

konfrontacji, z każdą stroną pracuje się oddzielnie. Przy wychodzeniu ofiar z przemocy cenną 

rzeczą jest podjęcie i kontynuacja terapii. Osoby po terapii po pewnym czasie zaczynają się 

inaczej zachowywać, wiedzą jak postępować w sytuacjach zagrożenia zdrowia i życia.  

Ze sprawcami jest bardzo różnie, natomiast też staramy się nakłonić ich, by podejmowali 

terapię dla sprawców przemocy, która jest prowadzona w Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie. Jednak nikogo do niczego nie można zmusić. Niektóre osoby próbują manipulować. 

Zakładają np. niebieską kartę, by rozegrać sprawę rozwodową na swoją korzyść. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy da się to wykryć. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że tak. Dodała, że bardzo dużym zadaniem, wymagającym ogromnych 

nakładów pracy jest fundusz alimentacyjny i postępowanie wobec dłużników alimentacyjnych 

polegająca na współpracy z komornikami, z prokuraturą, Starostwem, Krajowym Rejestrem 

Długów. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

zapytał, na jakim poziomie utrzymuje się ilość rodzin patologicznych na naszym terenie  

w porównaniu z poprzednimi latami. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

wyjaśniła, że w ubiegłym roku było nieco mniej takich rodzin. Uznała, że wszystko jest 

uzależnione od rynku pracy. Ludzie chcą pracować. Natomiast jest część rodzin, pokoleniowo 

dziedziczących biedę, które otrzymując ofertę z Urzędu Pracy odmawiają, wówczas kończą 

się też świadczenia. Są też osoby, które pracują „na czarno” i nie są zainteresowane pracą  

za najniższą krajową pensję. Uwidoczniony jest problem z osobami wyłudzającymi 

świadczenia, dla których jest to dodatkowy dochód. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

uważa, że jest to bardzo nieuczciwe. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, jak jest z osobami pracującymi za granicą. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

wyjaśniła, że jest coś takiego jak koordynacja systemu zabezpieczenia społecznego. Prowadzi 

to Urząd Marszałkowski, do którego kierujemy zapytanie czy taka osoba wchodzi  

w procedurę. Urząd współpracuje z innymi socjalnymi organizacjami w krajach Unii 

Europejskiej oraz, które podpisały porozumienie. Jeżeli dana instytucja przyznaje pomoc  

za granicą, zwraca się do nas z pytaniem czy te osoby korzystają z zasiłków rodzinnych. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, co dzieje się, jeżeli ktoś wyłudza świadczenia i udowodni mu się to. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że musi zwrócić koszt nienależnie pobranego świadczenia, tak mówi ustawa. 

Wszczyna się postępowanie. Jeżeli jednak dana osoba nie zwróci tych świadczeń, kieruje się 

tytuł wykonawczy do Urzędu Skarbowego.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej korzysta z portali społecznościowych. 
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Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że tak, jest to też źródło informacji. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że w ustawie o systemie oświaty też jest mowa o wspieraniu rodziny. Wspieraniem 

rodziny jest między innymi pomoc socjalna dla uczniów, którzy są w trudnej sytuacji, czyli 

stypendia, organizacja świetlic szkolnych z dostosowaniem do potrzeb rodziców. Świetlice są 

otwarte od wczesnych godzin porannych do 16.00 lub 16.30. Jest to wsparcie prorodzinne.  

Są też 3 zorganizowane świetlice opiekuńcze z elementami socjoterapii dla dzieci z rodzin 

trudnych, pokrzywdzonych przez los, przejawiających dysfunkcje w Zespole Szkół  

na Osiedlu Siejnik, w Zespole Szkół w Judzikach oraz w Gąskach. Są również dwie świetlice, 

którymi zajmuje się pracownik Urzędu – Pani Wiesława Surażyńska, prowadzone przez 

organizacje pozarządowe. Praktycznie wszystkie szkoły poza Babkami Oleckimi i Kijewem 

są objęte opieką świetlicową wspierającą rodziny dysfunkcyjne. Również bardzo mocno 

rodziny wspiera przedszkole. Rodziny wielodzietne mogą korzystać z ulg m.in. z Karty 

Rodziny 3+. Rodzice dzieci niepełnosprawnych w ogóle nie płacą za przedszkole. Ponadto 

jest organizowane dla dzieci małych wczesne wspomaganie rozwoju dziecka, w ramach 

którego również wspierana jest rodzina. Ważne jest, że przedszkole jest otwarte do godziny 

17.30. Rodzice, którzy nie pracują, nie mają środków, żeby płacić za przedszkole, więc mogą 

zapisać dziecko do przedszkola od godziny 15.00 do 20.00, funkcjonują dwie takie grupy,  

w których jest około 40 dzieci. Uważa, że ważnym działaniem prorodzinnym są trzy zespoły 

wychowania przedszkolnego na terenach wiejskich. W tym roku są jeszcze miejsca, natomiast 

w ubiegłym roku był nawet problem, ponieważ było więcej chętnych niż miejsc. W Gąskach  

i w Judzikach jest po 25 miejsc, a w Babkach Oleckich 20. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zapytał, jaka jest rozpiętość wiekowa. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że uczęszczają 3-4 latki. Dodała, że zakończono już pierwszy etap rekrutacji  

i wszystkie chętne dzieci czteroletnie zostały przyjęte do przedszkola i zespołów wychowania 

przedszkolnego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że zapewne pomogły w tym przedszkola niepubliczne. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

zgodziła się. Dodała, że współpraca z przedszkolami niepublicznymi układa się bardzo 

dobrze. Obecnie funkcjonują cztery niepubliczne przedszkola, nie zna jednak wyników 

rekrutacji, ponieważ w tych przedszkolach jest ona prowadzona dłużej. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

uważa, że możliwość uczęszczania do przedszkola w godzinach popołudniowych jest bardzo 

dobrą inwestycją na przyszłość. Będzie mniej problemów w szkołach, jeżeli dziecko zacznie 

wcześniej przyzwyczajać się i rozpocznie edukację w przedszkolu. 
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Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

pytała dyrektorów, którzy mają zespoły wychowania przedszkolnego, jak to oceniają. 

Jednogłośnie twierdzą, że u dzieci zachodzą bardzo pozytywne zmiany. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

miał sygnały od rodziców dzieci, którzy słyszeli, że w jednej ze szkół byli edukatorzy teorii 

gender. Rodzice ani dyrektor nie mogli jednak w żaden sposób dowiedzieć się kto to 

dokładnie był. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

stwierdziła, że nic jej nie wiadomo na ten temat, nie miała żadnych niepokojących sygnałów. 

Gdyby coś takiego miało miejsce, zapewne Pan Burmistrz wiedział by o tym pierwszy. 

Również rodzice nie zgłaszali takiego problemu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy projekty są kontrolowane pod względem antyrodzinnych zachowań. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

nie ma takiej możliwości, żeby ktoś z zewnątrz to kontrolował, ponieważ w projekcie może 

być wpisane tylko to, co oczekuje instytucja ogłaszająca konkurs. Natomiast chyba 

rzeczywiście częstym zjawiskiem jest niezrozumienie zapisu, że musi być zachowana 

równość w liczbie kobiet i mężczyzn. Gmina nie ma uprawnień, by ingerować w sprawy 

programowe szkoły, może to zrobić tylko kurator. Poza tym czuwa nad wszystkim dyrektor. 

Jeżeli cokolwiek dzieje się, co niepokoi rodziców, bardzo szybko dociera do Pana Burmistrza 

lub do niej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

wie, że część akcji ogólnopolskich promujących rodzinę jest na terenie gminy wprowadzana, 

niemniej jednak chce zasygnalizować, że są takie akcje jak Narodowy Dzień Życia, Szkoła 

Przyjazna Rodzinie, którymi proponuje się zainteresować. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że wszystko należy wprowadzać w sposób naturalny. Dyrektorzy sukcesywnie ujmują 

takie działania w programach wychowawczych. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dotacji celowej Samorządowi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, że Biuro Regionalne Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli 

zostało utworzone w listopadzie 2003 r. Budżet biura finansowany jest przez samorząd 

regionu oraz powiaty i gminy z terenu województwa warmińsko-mazurskiego. Podstawowym 

celem działania biura jest ochrona interesów regionu Warmii i Mazur w instytucjach UE, 

promocja regionu oraz działanie na rzecz integracji regionu. Przedstawicielkami są dwie 

Panie, które ostatnio pracowały jako tłumaczki podczas wizyty Burmistrza, kiedy 
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otrzymaliśmy nagrodę Europejskiego Miasta Sportu. Wysokość dotacji za 2015 rok wynosi 

3 780 złotych. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości dotacji celowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

b) projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw  

z zakresu administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, że na terenie gminy są dwa cmentarze wojenne: cmentarz w Zabielnie  

i kwatery wojenne na cmentarzu ewangelickim w Olecku oraz grób jeńca francuskiego  

na terenie cmentarza wyznaniowego w Babkach Oleckich. Jest na to niewielka kwota  

3 700 złotych, wie, że ludzie robią więcej społecznie. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

słyszał, że ujawniono kolejne groby, zapytał czy będą zgłoszone. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że tak. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

uważa, że należy takie działania rozpropagować w szkołach. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

rozumie, że mogiły wojenne na cmentarzu parafialnym małego kościoła są pod opieką Parafii. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że tak. 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przejęcia  

do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej dotyczących 

utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

 

c) projekt uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków dla PWiK Spółka z o.o.  

w Olecku 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, że do końca maja 2016 r. ceny utrzymają się na dotychczasowym poziomie.  

Cena brutto za jeden metr dostarczonej wody wynosi 3,24 zł, cena za odebrane ścieki wynosi 

5,30 zł. W drugiej połowie roku będzie robiony bilans czy te kwoty zostaną podniesione. 

Dodał, że woda w Olecku jest na bardzo dobrym poziomie. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków 

dla PWiK Spółka z o.o. w Olecku. 

 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na zadanie pn. „Przebudowa drogi 1826N na odcinku dr. kraj. 65 – Małe Olecko” 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, że sprawa dotyczy drogi przebiegającej przez Kukowo, część kosztów 

pokrywa Samorząd w Wieliczkach. Jest ustalona zasada ze Starostą, że wszystkie drogi 

robione przez Powiat na terenie gminy Olecko są współfinansowane przez gminę. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że jest to droga z prawdziwego zdarzenia, poza odcinkiem przebiegającym przez las. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, kiedy będą robione drogi w mieście Olecko. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że najważniejsze jest pozyskanie pieniędzy z zewnątrz, ponieważ takie 

inwestycje są bardzo drogie. Czekamy na projekty, które zostaną uruchomione. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na zadanie pn. „Przebudowa drogi 1826N  

na odcinku dr. kraj. 65 – Małe Olecko”. 

 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zmiany budżetu są istotne z tego względu, że zwiększa się plan dochodów  

o 2.244.609 złotych i o taką samą kwotę zwiększa się wydatki. Spowodowane to jest głównie 

tym, że pozyskano znaczące pieniądze z odzyskanego podatku VAT oraz zwrotu części 

pieniędzy z inwestycji, które były współfinansowane ze środków unijnych,  

ale wykonywanych w roku ubiegłym. Po rozliczeniu tych inwestycji lub w trakcie trwania 

niektórych te pieniądze są w dalszym ciągu pozyskiwane.  

Na dochody (ogółem zwiększenie o 2.244.609 zł) składa się: 

1. W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, wprowadza się plan dotacji celowej w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 357.877 zł na 

zrealizowany w 2014 roku w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska  

- Rosja 2007 – 2013 projekt pn. „Partnerstwo na rzecz ochrony wód obszaru transgranicznego 

LT-PL-RUS – Sieć wodociągowa Kukowo – Zajdy – Zabielno, kanalizacja sanitarna Olecko 

– Kukowo, przydomowe oczyszczalnie ścieków”. 

2. W dz. 630 – Turystyka, zwiększa się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 88.635 zł na zrealizowany  

w 2014 roku w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013 

projekt pn. „Budowa ścieżki rowerowej na szlaku dawnej kolejki wąskotorowej”. 

3. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, wprowadza się plan 

dotacji celowej w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich  
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w kwocie 29.666 zł na zrealizowany w 2014 roku w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Warmia i Mazury 2007 – 2013 projekt pn. „Doposażenie w sprzęt ratownictwa 

techniczno-ekologicznego jednostki OSP Borawskie”. 

4. W dz. 758 – Różne rozliczenia, zwiększa się plan o 1.608.431 zł z tytułu zwrotu z Urzędu 

Skarbowego podatku VAT po złożeniu korekt deklaracji VAT-7 za 2010, 2011 i 2012 rok 

dotyczących zrealizowanej inwestycji pn. „Budowa hali widowiskowo - sportowej  

z pływalnią”. 

5. W dz. 926 – Kultura fizyczna, wprowadza się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 160.000 zł (w tym: 82.360 zł 

bieżące i 77.640 zł majątkowe) na zrealizowany w 2014 roku w ramach Programu 

Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013 projekt pn. „Sport i turystyka bez 

granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin”. 

Jeśli chodzi o wydatki, środki w większości są przeznaczone na inwestycje, na które  

nie ma możliwości pozyskania pieniędzy z zewnątrz, ani z budżetu państwa, ani z Unii 

Europejskiej. Zapisane w projekcie uchwały inwestycje są niezbędne, w zasadzie 

odzwierciedlają wnioski, które były zgłaszane przez mieszkańców w latach wcześniejszych,  

a nie zostały uwzględnione z powodu braku środków pieniężnych.  

Na wydatki (ogółem zwiększenie o 2.244.609 zł) składa się: 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, zwiększa się plan wydatków ogółem o 1.466.349 zł,  

w tym: 

a) na drogi publiczne powiatowe zwiększenie o 127.349 zł jako dotację celową na pomoc 

finansową dla Powiatu Oleckiego na zadania: 

· „przebudowa drogi na odcinku Małe Olecko – droga krajowa nr 65” – zmniejszenie  

o 95.651 zł, 

· „przebudowa ulicy Kamiennej i Przytorowej w Olecku” – zwiększenie o 166.500 zł, 

· „budowa chodnika w Lenartach” – zwiększenie o 17.500 zł, 

· „przebudowa chodnika na ul. 11-go Listopada w Olecku” – zwiększenie o 11.000 zł, 

· „przebudowa chodnika na ul. Kopernika w Olecku” – zwiększenie o 28.000 zł, 

b) na drogi publiczne gminne zwiększenie o 816.000 zł na zadania inwestycyjne: 

· „budowa drogi na Os. Siejnik II” – wprowadzenie zadania o wartości 280.000 zł, 

· „zagospodarowanie terenu przy ul. Sokolej” – wprowadzenie zadania o wartości 150.000 zł, 

· „budowa odcinka chodnika przy ul. Kasprowicza” – wprowadzenie zadania o wartości  

6.000 zł, 

· „budowa ul. Chopina” – zwiększenie wartości zadania o 210.000 zł, 

· „przebudowa drogi na zapleczu ul. Kolejowej – Os. Zielone” – zwiększenie wartości 

zadania o 170.000 zł, 

c) na drogi publiczne wewnętrzne zwiększenie o 523.000 zł na zadania inwestycyjne: 

· „przebudowa długiego mostu na rzece Lega” – zwiększenie wartości zadania o 263.000 zł, 

· „przebudowa drogi wewnętrznej przy ul. Kościuszki 10-12” – wprowadzenie zadania  

o wartości 70.000 zł, 

· „budowa drogi dojazdowej przy ul. Jeziornej” – wprowadzenie zadania o wartości  

190.000 zł. 

2. W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin, zwiększa się plan 

wydatków bieżących o 267.110 zł, w tym o 8.000 zł na zakup sprzętu komputerowego  

oraz o 259.110 zł z tytułu wynagrodzenia za świadczenie usługi prawniczej polegającej  

na zastępstwie procesowym w postępowaniach o zwrot podatku od towarów i usług (VAT) 

oraz w innych powiązanych z nim postępowaniach i doradztwo prawne. 

3. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, zwiększa się plan 

wydatków majątkowych o 272.000 zł, w tym na: 

a) wpłatę na Fundusz Wsparcia Policji na zakup samochodu - 10.000 zł, 

b) na zadanie inwestycyjne „zakup toru przeszkód młodzieżowym drużynom pożarniczym”  

w wysokości 12.000 zł, 
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c) na zadanie inwestycyjne „wykonanie monitoringu Miejskiego” w wysokości 250.000 zł, 

zaplanowanych środków na wykonanie projektu budowy strażnicy OSP Gąski. Zadanie  

ze zmienioną nazwą przenosi się do działu 900, rozdział 92109 – świetlice, nazwa zadania 

„Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach” w kwocie 50.000 zł. 

4. W dz. 852 – Pomoc społeczna, przenosi się plan wydatków bieżących między paragrafami 

w planie MOPS w Olecku: w tym 2.106 zł na podatek od nieruchomości od wynajmowanych 

pomieszczeń oraz 7.140 zł na zadaniu zleconym – specjalistyczne usługi opiekuńcze, na koszt 

obsługi zadania stanowiący 3 % dotacji celowej. 

5. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększa się plan wydatków 

ogółem o 204.150 zł, w tym: 

a) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „zagospodarowanie terenu zielonego (Podkowa)” 

z planem w wysokości 70.000 zł, 

b) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „ projekt linii oświetleniowej ul. Sembrzyckiego” 

z planem w wysokości 6.150 zł, 

c) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „ zagospodarowanie terenu na zapleczu  

ul. Kolejowa 29-31” z planem w wysokości 100.000 zł, 

d) zwiększa się plan wydatków bieżących o 28.000 zł na zakup, transport i ustawienie 

elementów małej architektury miejskiej. 

6. W dz. 926 – Kultura fizyczna, zwiększa się plan wydatków MOSiR w Olecku o 35.000 zł, 

w tym na: 

a) zadanie inwestycyjne „wykonanie poręczy na schodach zewnętrznych Hali „LEGA”  

w kwocie 9.000 zł, 

b) zakup defibrylatora – 6.000 zł i rusztowania wolnostojącego 14 m – 14.000 zł, 

c) zakupy bieżące – przygotowanie miejsca do kąpieli z prawej strony mola – 6.000 zł. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

ma spostrzeżenie odnośnie nowego oświetlenia na ulicy Sembrzyckiego. W przyszłości 

widziałby zasadę oszczędności energii na co drugim wyłączaniu lamp np. w godzinach 

nocnych. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że planowana jest kompleksowa inwentaryzacja oświetlenia ulicznego w mieście.  

W ramach programu będzie możliwość pozyskania na ten cel środków zewnętrznych  

i wymiana oświetlenia na energooszczędne. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2015 rok. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odczytał: 

 pismo mieszkanki Olecka, aby zwrócić uwagę na bardzo niepokojące zjawisko, 

którego skutki odczuwają lokatorzy Osiedla. Sprawa dotyczy sklepiku z alkoholem, 

który znajduje się na rogu ul. Kolejowej i ul. Środkowej, 

 odpowiedź urzędu na wniosek Sołtysa Sołectwa Świdry w sprawie remontu drogi. 
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Ponadto poinformował, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 

 sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2014 rok. 

 

 W sprawie konfliktu rada pedagogiczna – dyrektor Gimnazjum Nr 2 w Olecku,  

do wiadomości radnych, wpłynęły dwa pisma – pierwsze od Przewodniczącej 

Szkolnego Koła NSZZ „Solidarność” i Wiceprzewodniczącego Zarządu Oddziału 

ZNP w Olecku, drugie od Przewodniczącej Rady Regionalnej Sekcji Oświaty  

i Wychowania NSZZ „Solidarność” w Olsztynie. 

 

 Sołtys Sołectwa Rosochackie, w imieniu mieszkańców, zwrócił się z prośbą                          

o odrzucenie wniosku firmy Gawron Sp. z o.o. dotyczącego wydania decyzji                         

o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na budowie 

elektrowni wiatrowej „Rosochackie” wraz z infrastrukturą towarzyszącą w gminie 

Olecko, powiat olecki, woj. Warmińsko-Mazurskie. 

 

 Sołtys Sołectwa Rosochackie przesłał do wiadomości Przewodniczącego Rady 

Miejskiej pismo dotyczące postępowania w sprawie planowanej budowy siłowni 

wiatrowej w miejscowości Rosochackie. Natomiast w dniu 20 kwietnia br. przekazał 

pismo z 67 podpisami mieszkańców sołectwa wyrażających sprzeciw wobec 

planowanej realizacji inwestycji. Wczoraj wpłynęła, do wiadomości, odpowiedź 

Burmistrza w tej sprawie. 

 

 Fundacja Akademia Radosnej Twórczości w Olecku zwróciła się z prośbą do rady 

Miejskiej o objęcie honorowym patronatem projektu pt. „Młodzi rządzą”. 

 

 KWW Dobro Wspólne przedłożyło propozycje kierunków działania Burmistrza na lata 

2015-2018. Zgodnie z prośbą radnej Marii Dzienisiewicz propozycje zostały przesłane 

radnym drogą mailową przed posiedzeniami komisji. 

 

 wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody stwierdzające nieważność §3 ust. 4-5 

załącznika do uchwały Nr ORN.0007.22.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

25 lutego 2015 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

 raport z wykonania Gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy 

Olecko za 2014 r.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Komisja 

 w związku z pismem mieszkanki Olecka, aby zwrócić uwagę na bardzo niepokojące 

zjawisko, którego skutki odczuwają lokatorzy Osiedla dotyczące sklepiku  

z alkoholem, który znajduje się na rogu ul. Kolejowej i ul. Środkowej, Komisja 

wnioskuje o zwiększenie częstotliwości kontroli przez Policję, 

 przy 3 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła wniosek o zwrócenie się do rządu  

z apelem w celu zasygnalizowania pojawiającego się problemu dotyczącego osób 

niepełnosprawnych uczestniczących w Warsztatach Terapii Zajęciowej. Osoby 

uczęszczające do Warsztatów nie mogą w nich bezterminowo przebywać. Po pewnym 

czasie wracają do domów i nie mają możliwości skorzystania z innych form wsparcia. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłasza do przemyślenia sprawę konwencji przeciw przemocy, w rzeczywistości chodzi  

o coś innego niż mówi tytuł. Czy rada może wypracować oświadczenie lub protest.  

Wie, że część środowisk coś takiego robi. Nie żąda stanowiska w tym momencie. Wchodzi 

niebezpieczna konwencja i nie ma jak się przed tym bronić. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

w nawiązaniu do wcześniej zgłoszonego wniosku o zakup odkurzacza do usuwania psich 

odchodów, który ponadto można wykorzystać do usuwania kawałków szkła, kapsli itd.  

oraz odpowiedzi, że nie zostało to ujęte w budżecie gminy prosi o rozważenie możliwości 

zakupu tego odkurzacza przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Olecku. Koszt 

zakupu odkurzacza wynosi od 6 do 8 tysięcy złotych. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

w imieniu Sołtysów zwraca się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

czy punkty obrad sesji Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych oraz Wnioski  

i oświadczenia radnych można przenieść jako punkty po uchwałach. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że wynika z tego, iż radni zajmują czas sołtysom. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

nie widzi w przestawieniu kolejności tych punktów żadnego konfliktu. 

 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

  

     Protokołowała                                                                 Wiceprzewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                                  Wojciech Leonarczyk 

 


